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*Program 
Årsmøte  i Møre og Romsdal bonde og småbrukarlag                            
på hotel Alexandra  i Molde søndag 13.mars 2022    

 

KL.   10.00     ANKOMST. Kaffe og noe å bite i.  

KL.   10.30     ÅPNING V/ LEIAR STEIN BRUBÆK 

KL.  10.40      ØKONOMISK JAMSTILLING OG 50% SJØLVFORSYNING   

                     -HVORDAN ?    

                     Per Vidar Kjølmoen -  Stortingsrepr -AP / medlem  Nærinsgskomiteen 

                     Birgit Oline Kjerstad- Stortingsrepr -SV/ medlem Energi-og Miljøikomiteen             

KL. 12.10     POLITISK DEBATT  

KL. 12.45    KONSTITUERING AV ÅRSMØTE. 

KL.  13.00    LUNSJ.  

KL.  14.00   REKRUTTERING. Runa Tunheim i Ungdomsutvalget i NBS har ordet  

KL.  14.30   HMS/Forsikring    v/John Magne Kronborg 

Kl.   15.00    PAUSE   

Kl.   15.15   ÅRSMELDING OG REKNSKAP   

KL.  15.30   INNKOMNE SAKER. UTTALER 

KL.  15.45   BUDSJETT OG ARBEIDSPLAN FOR 2022 

KL.  16.00   VALG 

KL.  17.00   MØTET SLUTT 

  



5 
 

 
Leiaren har ordet 
Da kan vi endelig møtes igjen til årsmøte. Det er på tide. For nå har tiden 

kommet for å utvikle ny politikk. Det kan man bare i begrenset grad gjøre på 

teams.  

Pandemien og nå krigen i Ukraina setter norsk matproduksjon høyere opp på 

den politiske agendaen. Å bli selvforsynt på så mange områder som mulig ser vi 

nå nytten av. Dette har vært Småbrukarlagets politikk i en årrekke.  

Vi har også fått en regjering som ønsker å øke norsk selvforsyning på mat til 

over 50 % samtidig som man skal jevnstille bondens inntekter med andre i 

samfunnet. Det krever en stor omstilling. Igjen har Småbrukarlaget i en årrekke 

formulert løsninger på disse områder.  

Vi ser nå nye mål for norsk landbruk, samt rammebetingelser både nasjonalt og 

internasjonalt som åpner behovet for nye tanker og ny politikk. Aldri før har 

Norge hatt større behov for Norsk Bonde- og Småbrukarlag.  

 

Stein Brubæk 

Fylkesleder 
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TILLITSVALDE 2021 

        LEDER          Stein Asle Brubæk 

       NESTLEDER    Vibeke Evensen 

       STYREMEDLEM     Ingvild Hansen Nystad 

         STYREMEDLEM    Bent Konrad Moen 

           STYREMEDLEM   Kristian Ormset  

 

1. Vara: Marie Teigland  
2. Vara: Stine Leira Rist 
3. Vara: Kristin Sørheim 
4. Vara: Arne Andreassen 
5. Vara: Bodil Hustad Egset Sæbø 

 

Revisorar:  Oddbjørn Reiten  og  Asbjørn Enge ( vald for 1 år) 

       Valnemd :  Audun Kvalsvik  – Odd Jorulv Skjølberg – Stine Rimmereid 

       Rovviltkontakt: Eli Kristin Aalbu Sæther    

       Aksjonskomite: Stein Brubæk, Marie Teigland, Fylkessekretær (Eli) 

       Studieleder . Ingvild Hansen Nystad 
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MEDLEMSSTATUS – LOKALLAG 

Fylkeslaget har ved årsskiftet 399 medlemmar det er 1 fleir enn same tid i fjor . Det er innmeldt 28 

nye medlemmar i 2021 . Eit tilsvarande antal medlemmer er utmeld. Mange  oppgjev at dei har slutta 

med gardsdrift, pensjonering  eller endring i helse.Det er og utmeld nokre fleire på nyåret knytta til 

utsending av kontingentkravet 2022. 

 Møre og Romsdal BS har 18 lokallag. 3 lokallag (Eide, Sunndal, Stranda) har ikkje hatt drift på mange 

år. Det vert arbeidd med ulike løysingar som samanslåing/stimulering til ny aktivitet. Kommunane 

Rindal og Halsa  høyrer no til Trøndelag, mens Hornindal er slått saman med Volda kommune og i dag 

ein del av Møre og Romsdal. Ein må etter kvart avklara hvilke fylkeslag medlemmane i Rindal og i 

Halsa ønsker å vere tiknytta. 

 

 

ÅRSMØTE  2021 

16.mars 2021  gjennomførte fylkeslaget for fyrste gong eit digitalt årsmøte. Ordstyrarane, styreleiar 

og fylkessekretær var samla fysisk på Frivillighetssentralen i Eidsvåg i Molde. Vi hadde  med  oss to 

ungdommar som tekniske hjelparar. Frå NBS deltok  politisk nestleiar Kjell Erik Brandstadmoen og 

assisterande generalsekretær Vilde Haarsaker. Gjensidige deltok med informasjon om 

forsikringsavtalen for NBS medlemmar. 

 

Deltakere på fylkesårsmøte tirsdag 16.mars på teams m/ «redaksjonsstudio» 

hos Nesset Frivillighetssentral i Eidsvåg, Molde. 

 

UTSENDINGAR LOKALLAG                                           FYLKESSTYRET MRBS               

Sverre Roger Ødegård (Fræna BS)                                        Stein Brubæk -leiar                                            

Geir Hauge  (Fræna BS )                                                         Vibeke Evensen 

Stine Rimmereid ( Fræna BS)                                                 Kristian Ormset -styremedlem 

Jan Peder Smenes (Averøy BS)                                              Ingvild Hansen Nystad -nestleiar            

Ivarna Bjørshol (Averøy BS)                                                    Bent K.Moen -styremedlem                                                                                                                             

Helge Øverås (Rauma og Vestnes BS)                                 

John Inge Bjøringsøy (Volda og Ørsta BS)                       NBS                                                         

Stine Leira Rist (Volda og Ørsta )                                            Vilde Haarsaker – ass. generalsekretær                                                                                                                                                                                                   

Jonny Reitan (Gjemnes og Tingvoll BS )                                 Kjell-Erik Brandstadmoen – styremedlem 

Heidi Hogset (Gjemnes og Tingvoll BS)  

Nils Fløystad (Gjemnes og Tingvoll BS)                                   FYLKESSEKRETÆR 

Endre Hånde (Frei BS)                                                                Eli Kristin Aalbu Sæther 



8 
 

Liv Hole (Sykkylven BS)                                                                          TEKNISKE ASSISTENTER 

 Svein Nakken (Sykkylven BS)                                                                Gabriela Sæther    

Nils Sigurd Drabløs( Sykkylven BS )                                                      Simen Sæther                                                         

Audun Kvalsvik (Vanylven BS)                                                             

 Marie Teigland( Nesset BS)                                                             GJENSIDIGE   

Tor-Steinar Lien ( Nesset  BS )                                                                John Magne Kronborg 

Lars Olav Tunheim Valsø  (Halsa BS)                                                     Anne- Karina Bøe   

Ivar Vullum   (Halsa BS)                                              

 Ingvar Gjerdevik (Aure BS)                                                                      GJESTER/OBSERVATØRER 

Lisabeth Fiske (Aure BS)                                                                            Jannicke Tafjord (MR Sau og Geit) 

Audun Kvalsvik (Vanylven BS)                                                                  Silje Kristin Stadheim (MR 4h)                                                                                               

Marit Rønneberg (Norddal BS)                                                                  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Fra Fylkesårsmøtet 2021. Foto . Eli Sæther 
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MØRE OG ROMSDAL 
BONDE- OG SMÅBRUKARLAG 
ÅRSMØTEPROTOKOLL 2021 

 

Fylkesårsmøtet tirsdag 16. mars 2021 kl. 18-22 på Teams. 

1. ÅPNING OG KONSTITUERING 

Opprop. Antall med stemmerett: 29 

Valg av ordstyrere: Tor Steinar Lien og Marie Teigland.  

Valg av to personer til å skrive under protokoll: Stine Leira Rist og John Inge Bjøringsøy.  

I tillegg har styret på forhånd oppnevnt Nils Fløystad og Heidi Hogset til referenter og Nils 

Drabløs, Helge Øverås og Stine Rimmereid til redaksjonsnemnd. 

2. LEIARS TALE 

Stein Brubæk holdt leders tale. Her kom han inn på jordbruksforhandlingene i år og den 

viktige rollen grasrota i organisasjonen har i den forbindelse. 

3. FORSIKRINGSAVTALEN MED GJENSIDIGE  

Hege Karina Bøe, leder for Bedrift og Landbruk i Gjensidige, orienterte om situasjonen i 

Gjensidige. John Magne Kronborg, landbruksspesialist i Gjensidige, orienterte om avtalen til 

NBS, som ble fornyet for 5 år i 2020.  

Gjensidige har samarbeid med 9 brannkasser i fylket. 2020 har vært et godt år med mindre 

skader enn normalt. Det vil bli utbetalt utbytte til våre norske forsikringskunder med kr 2,40 

per aksje. 14% av innbetalt forsikringssum vil bli tilbakebetalt. Nytt: Ansvarsforsikring i 

forbindelse med salg av egenprodusert mat. 

4. INFORMASJON FRA NBS   

Vilde Haarsaker fra sekretariatet (og Kjell Erik Brandstadmoen fra 

landsstyret/forhandlingsutvalget) fikk ordet. NBS planlegger (håper på) fysisk landsmøte til 

høsten. Vilde presenterte innspill til forhandlingene fra lokallag i Møre og Romsdal. 

Forhandlingsutvalget for jordbruksforhandlingene 2021 er i gang med arbeidet. Det er lagt 

opp til at forhandlingene skal være ferdige til 15. mai. 
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Pause fra 19:30 – 19:45 

5. POLITISK DEBATT   

Disse hadde ordet i debatten: Lars Olav Tunheim Valsø, Stein Brubæk, Marie Teigland, 

Helge Øverås, Nils Fløystad, Vilde Haarsaker, Kjell Erik Brandstadmoen, Geir Hauge, Silje 

Stadheim, Audun Kvalsvik, Lisabeth Fiske. Tema som ble tatt opp i debatten var 

landbruksplast, fornybar energi, jordvern, økonomi i grovfordyrking og beiting, rovdyr, 

informasjon fra sekretariatet, NBS sin medieprofil, bevaring av antall bruk, prispolitikk, 

arrondering av leiejord, norskandel i fôr, behovet for et økonomisk løft i jordbruksoppgjøret, 

og «anarkiet» i REKO.  

I sin oppsummering av den politiske debatten, pekte Stein Brubæk på at det er stortingsvalg i 

år, og koronapandemien har hevet politikernes bevissthet om matsikkerhet og vår lave 

sjølforsyningsgrad. Skal vi rette opp dette, kan ikke årets jordbruksoppgjør bli «måteholdent».  

6. ÅRSMELDING 

Møteleder Tor Steinar Lien inviterte til debatt om årsmeldinga punkt for punkt. Ingen ba om 

ordet. Meldinga ble deretter enstemmig godkjent.  

7. REKNSKAP 

Møteledelsen fikk regnskapet opp på delt skjerm. Fylkessekretær Eli Sæther gikk igjennom 

postene og forklarte endringene fra året før. Revisjonsberetningen ble lest opp. Regnskapet og 

revisjonsberetningen ble så enstemmig godkjent. 

8. INNKOMNE FORSLAG TIL UTTALELSER FRA ÅRSMØTET 

1. MATSIKKERHET ER ET OFFENTLIG ANSVAR. Enstemmig vedtatt uten endring. 

2. DET MÅ BLI LØNNSOMT Å PRODUSERE MAT PÅ FORNYBARE NORSKE 

RESSURSER I NORGE. Enstemmig vedtatt uten endring. 

3. NORGE MÅ PRODUSERE SITT EGET FOR-RÅSTOFF. Tatt opp til votering etter 

en mindre redaksjonell endring i teksten. Enstemmig vedtatt.  

4. VI MÅ PROTESTERE! Enstemmig vedtatt uten endring. 

5. OM LAUSDRIFT OG MELKEKVOTER. Enstemmig vedtatt etter noe diskusjon og 

stryking av et punkt om inndragning av kvoter. 

Uttalelsene går til media og til landslaget. 

9. ÅRSPLAN OG BUDSJETT 

Fylkesleder Stein Brubæk presenterte styrets forslag til årsplan og budsjett.  Enstemmig 

vedtatt. 
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10. VALG Valgnemnda har bestått av Helge Øverås (leder), Audun Kvalsvik og Odd Jorulf 

Schjølberg. Helge Øverås presenterte nemndas innstilling til nytt styre (alle personer er 

forespurt og har sagt ja):                          2 
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          ÅRSPLAN OG BUDSJETT 2021 
 
              Fylkeslaget skal holde ca.10 styremøter. 

 
Vi skal være representert ved alle fylkesledermøter og representantskapsmøter. 

Vi skal delta i alle møter hvor vi blir invitert av offentlige organer samt også fra andre 

organisasjoner.  

Deltakelse i møter som ikke honoreres av offentlige organer honoreres med kr 500 + reise. 

Dette gjelder også styremøter og digitale møter.  

Fylkeslaget skal arbeide for at hvert lokallag verver minst 5 nye medlemmer. Dette skjer 

gjennom følgende funksjonsdeling: 

1. Fylkesstyret skal støtte lokallag og motivere for at de har et godt aktivitetsnivå. Vi 

skal bidra til at det holdes temamøter, bl. a. så mange forsikringssamlinger vi får 

støtte til og andre temamøter som gir tilskudd, samt at lokallaga holder årsmøter. 

2. Fylkesstyret skal bidra til at alle lokallag uten drift enten får et nytt styre eller slår seg 

sammen med et lokallag. 

3. Lokallaga står for vervingen gjennom sitt kjennskap i nærmiljøet, kontakt med nye 

bønder og aktiviteter. Minst 5 nye medlemmer for hvert lokallag  

 Vi skal vurdere å søke/delta i nye prosjekter gjerne i samarbeide med andre organisasjoner. 

2 studietur til Østerrike og Sveits planlegges i samarbeid med NBS. 2-årig prosjektsøknad 

finansiert med med midler om regionale næringsutviklingsmidler landbruk  om hvordan 

bedre utnytte ressurser /inntektsmuligheter på garden er på idestadiet. 

Vi skal delta i Dyregoddagene, Økoveka, Klimafestivalen og landbrukskonferanser samt 

Midtnorsk Landbruksråd og arrangementer i Jordvern Møre og Romsdal. 

Vi skal arbeide for å bli aktive på hjemmesida og i media og utvide informasjonen til lokallag 

og medlemmer.  

 

 

 

 

Budsjett 2021 

Fylkesstyret fremmer forslag til budsjett for årsmøtet med en kostnad på 298 000 og ei 

inntekt  på 235 000. Fylkesstyret ber årsmøtet om fullmakt til å gjennomføre møter 

innafor budsjettbalanse når koronasituasjonen tillater mer møteaktivitet. 

 
                                                           



13 
 

ÅRSMELDING FRÅ STYRET 2021 

Fylkesårsmøtet 21 ble gjennomført på teams (se referat.) Det var en ny opplevelse, men vi 

har begynt å bli vant til det siden pandemien brøt ut i 2020. Den tradisjonelle 

landbrukskonferansen som vanligvis blir avholdt i forkant av fylkesårsmøtet var avlyst i 21. 

Fylkeslaget var aktive med innspill til grunnlaget for Jordbruksforhandlingene. Vi starta 

allerede under Landsmøtet 20 hvor vi fikk vedtatt viktige uttalelser med retning som vi såg 

tydelig igjen i kravet til NBS. Vi gjennomførte Studiearbeidet og var med i redaksjonskomiten 

i rep.skapet som gav retning for kravet. Vi jobba ekstra i år med en del av rammevilkåra for 

grønt sektoren, men hovedbudskapet er var likevel en jevnstilling økonomisk mellom bønder 

og andre ved en større bruk av lokale og fornybare ressurser, som for Møre og Romsdal i 

stor grad er beite og grovfor.Vi møtte stortingsrepresentant og medlem av 

næringskomiteen, Steinar Reiten på et teamsmøte før jordbrusforhandlingene. Fylkeslaget 

deltok i organisering av flere aksjoner i tilknytning til jordbruksoppgjøret. Det var 

markeringer i Stranda, Batnfjord, Tingvoll og Molde. Eli møtte stortingskandidat Birgit Oline 

Kjerstad og fylkesleder i SV om landbrukspolitikk på et «fjøsmøte» i Batnfjord. 

Vi har deltatt i rep.skaps møter og fylkesledermøter både i mars, juni, oktober og januar 22, 

og på et forsikringsmøte med Gjensidige i NBS i oktober. 

Vi har sendt et høringsinnspill til  Statsforvalter om nasjonale retningslinjer i RMP-ordninga. 

Regionalt partnerskap har i 21 hatt mest fokus på mangel på investeringsvirkemidler for 

nødvendig ombygging av storfefjøs som en konsekvens av nye dyrevelferdskrav. Vårt forslag 

om å prioritere ombygginger av fjøs på bruk under 30 kyr ble resultatet. Vi har en stor 

utfordring så lenge Tine sine rådgivere reiser rundt med kalkyler som sier at det ikke er 

fremtid i kumelkbruk under 30 kyr og med robot. I alle sammenhenger påpeker vi at vi både 

er uenige og tviler på sannheten i dette. Ikke minst mener vi at dette er med på å etablere 

politikk som de færreste er enige om.  

Vi er derfor svært glad for å delta i et prosjekt i regi av Landbruk Nordvest som går ut på å 

bistå bønder til enklere ombygginger fra båsfjøs til løsdrift ved å se på alternativer ev. dra ut 

av landet for å få tilgang til annen kompetanse. Fylkeslaget er gitt utfordringen i å utarbeide 

en studietur til Tyrol med dette formålet. Fylkesleder hadde også en artikkel i Ringreven om 

samme temaet. Bent har deltatt i flere møte om videreføring av byggrådgivingstilbudet i 

Møre og Romsdal. 

Vi har deltatt i Landbruksselskapet som i 21 ønsker å stimulere til å utvikle alternative 

proteinkilder til kraftforet for drøvtyggere med å se på aktuelle lokale råvarer.  

Vi har deltatt i et høringsmøte om regional vassforvaltning i Møre og Romsdal og gitt et 

innspill i prossessen. 

Norddal og Herdalen fikk i 21 fylkets kulturlandskapspris etter forslag fra Møre og Romsdal 

bonde- og småbrukarlag. Vi deltok i overrekkelsen i Norddal.  

Fylkesleder er fra høsten de 21 småbrukarlaga i Midt- Norge sin representant i Midtnorsk 

Landbruksråd. Det har vært flere AU møter og årsmøte hvor man besøkte Norsøk på 



14 
 

Tingvoll. Fylkesleder har gjort flere forsøk på å sette bondens økonomi i fokus men har 

problemer med å få gjennomslag.  

Vi deltok i et landbruksmøte på Bjørke i Ørsta i august hvor vi var utfordra til å snakke om 

setring. Fylkesleder deltok med innlegg på  boklanseringa til Kari Gåsvatn i Surnadal . 

Landsmøtet 21 ble et fysisk møte på Gardermoen. Fylkeslaget fikk vedtatt sine to uttalelser 

og vi berga begrepet AGROØKOLOGI  i den politiske plattformen for NBS. Vi deltok også med 

Smaken av Møre og Romsdal. Styremedlem Ingvild Hansen Nystad var med i den sentrale 

valgkomiteen og ble valgt inn også for neste år. Møre og Romsdal fikk også inn Ragnhild 

Godal i Kvinneutvalget og Runa Tunheim i Ungdomsutvalget. Det møtte 7 utsendinger fra 

fylket på Landsmøtet. 

Det har vært avholdt flere webinar om ulike temaer i regi av NBS hvor vi har deltatt.  

Vi har også hatt flere kontaktmøter mellom NBS og fylkesstyret/ lokallag i fylket.  

Vi har også deltatt i arbeidet med en fylkesstrategi for landbruket i Møre og Romsdal.  

Fylkesleder sitter i Grønn Forskning som jeg nå synes begynner bli nyttig siden flere) av 

prosjekta er mer praktisk relatert. Det er en stor fortjeneste til Norsøk som nå har flere av 

disse prosjekta. Vi ble invitert til å holde i et innlegg om dyrevelferd i den sammenheng. 

Fylkeslaget søkte og fikk tilslag på et nytt prosjekt retta mot ungdom.  

Vi har deltatt i arbeidet med en ny landbrukskonferanse i forbindelse med nytt 

fylkesårsmøte i 22, som seinere er satt på vent til 2023. 

Vibeke/Kristian har deltatt på møter i Økogruppa for Møre og Romsdal hos Statsforvalteren.   

Bent/Eli har deltatt med innlegg på møter mellom kommunene og Statsforvalter. Her var 

blant anna  dyrevelferd og tilsyn tema. Leder har vært på møte med Mattilsynet m.fl. om  

«Sammen for dyra» et, nettverk for å avverge alvorlig vanskjøtsel av husdyr. 

Ingvild møtte på digitale årsmøte i Studieforbundet naturogmiljø og i Klimafestivalen.            

Eli har møtt på to nettmøte i rovviltnemnda region 6, og deltatt på oppstartsmøtet for 

Mentorordninga i landbruket 2021. 

Bent Moen, Marie Teigland og fylkessekretæren  deltok også i det årlige Landbruksmøte 

med Statsforvalteren, hvor vi var utfordra til å beskrive hvordan vi tror/håper landbruket i 

Møre og Romsdal kan se ut i lys av nye politiske målsettinger (løsdrift, inntektsutjevning og 

økt selvforsyning til minst 50%). 

Fylkesleder har hatt flere innlegg i ulike aviser/fagblad. (Vedlegg). Spesielt utfordrende var 

det å skrive om landbrukets klimaansvar i Ringreven.  
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En traust og dyktig bidragsyter i Bonde og Småbrukarlaget, Modulf Aukan gikk bort i 2021. 

Leder Stein Brubæk deltok i gravferda med  minnetale . 

 

                                          

                                                 

 

  UTTALAR – INNLEGG – PRESSEMELDINGAR – KRONIKKAR 

 

UTTALE FRÅ FYLKESÅRSMØTET 2020 – MØRE OG ROMSDAL BONDE- OG 

SMÅBRUKARLAG  

 Nils Sigurd Drabløs, Helge Øverås og Stine Rimmereid var oppnemnd som redaksjonskomite og utarbeidde 

uttalar med utgangspunkt i innsendte forslag til årsmøtet. 

 
 MATSIKKERHET ER ET OFFENTLIG ANSVAR 

Norge produsere kun 37% av sin egen mat på egne ressurser. Sårbarheten og alvoret i 

situasjonen har fått stor oppmerksomhet under corona-pandemien når man ser på hva som 

skjer rundt om i verden hvor logistikk faller sammen av ulike årsaker.  

Møre og Romsdal bonde- og småbrukarlag vil peke på at matsikkerhet er et offentlig ansvar. 

Samtidig ser vi at de rammevilkåra som lages skaper en motsatt utvikling. Stadig mer av 

maten vår importeres, inntektsnivået til bønder er blant de laveste i samfunnet og store 

private aktører tar over stadig mer av hele produksjonskjeden. Private aktører og 

kapitalinteresser vil aldri ta et slikt samfunnsansvar dersom det er en trussel for inntjening 

og overskudd.  

Fylkesårsmøtet i Møre og Romsdal Bonde- og Småbrukarlag krever at Stortinget tar tilbake 

ansvaret for matsikkerheten i Norge.  

Vedtatt på årsmøtet 16.mars 2021. Sendes media,NBS og Representantskapet i NBS. 
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DET MÅ BLI LØNNSOMT Å PRODUSERE MAT PÅ FORNYBARE NORSKE RESSURSER I NORGE. 

Norge har bare 3% dyrkajord av det totale landarealet mens bare 1% er egnet til 

kornproduksjon. Derimot er om lag 40% av Norge beiteland, en ressurs som blir stadig 

mindre brukt.  

FAO (FN’s matorganisasjon) ber hvert land om å produsere sin basismat på egne fornybare 

ressurser etter agroøkologiske prinsipper. Det betyr i korthet å produsere mat til den norske 

befolkningen på norske ressurser.  

Fylkesårsmøtet i Møre og Romsdal Bonde- og Småbrukarlag ber Norsk Bonde- og 

Småbrukarlag legge dette til grunn når man lager til et krav i fremtidige 

jordbruksforhandlinger: 

- Gjøre det lønnsomt å bruke norsk areal. Da vil prisforholdet mellom grovfor og 

kraftfor være avgjørende. Vi foreslår derfor at prisnedskrivningen på kornet flyttes 

over til beitetilskudd samtidig som denne støtten 5 dobles. Å øke tilskuddet til beite 

er den bevilgningen som vil ha stor politisk og folkelig støtte i samfunnet samtidig 

som dette vil være en støtte til andre næringer som er avhengig av kulturlandskapet.  

- Gjeninnføre struktur og tak på alle produksjoner.  

- Stimulere til allsidig drift ved å innføre muligheten til flere driftstilskudd.  

- Øke investeringstilskuddet til melkebruk under 30 årskyr i forbindelse med nye 

velferdskrav med inntil 70% av kostnaden med maks 3 mill. Skal vi produsere maten 

vår på egne ressurser må produksjonen spres på flere bruk som evner å utnytte små 

og marginale areal.  

Vedtatt på årsmøte 16.mars 2021. Sendt til media,NBS og Representantskapet i 

NBS. 

 

 

NORGE MÅ PRODUSERE SITT EGET FOR-RÅSTOFF. 

Norge importerer store mengder med innsatsfaktorer til dyrefor. Dette er i strid med FAO 

sine anmodninger til alle land om å selv produsere sin egen basismat for å redusere global 

sult og fattigdom. I tillegg mister Norge kontrollen og mulighet å spore opp hvordan disse 

produseres, både med henblikk på miljø og etikk. Ekstra utfordrende er dette for økologiske 

produsenter. Lang transport fra andre deler av verden for innsatsfaktorer spesielt i økologisk 

produksjon reduserer forbrukerens tillit til disse varene og undergraver begrepet 

«økologisk». Stadig flere norske forbrukere etterspør sporbarhet for maten de velger. 

Årsmøtet i Møre og Romsdal Bonde- og Småbrukarlag ber om at det etableres 

støtteordninger til produksjoner av innsatsfaktorer for de dyreslag som ikke kan utnytte 

beiter. Spesielt må det lages støtteordninger som stimulerer til produksjon av proteinkilder 

til en-maga dyr som kylling, verpehøns og gris. Man må ha en ekstra fokus på produksjon av 

økologiske proteinkilder.  

Vedtatt på årsmøte 16.mars 2021. Sendt til media, NBS og Representantskapet i NBS. 
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UTTALE  FRA  ÅRSMØTET  I MØRE OG ROMSDAL BONDE OG SMÅBRUKARLAG  

I 2034 er det krav om at alle storfe skal vere i lausdrift. Over halvparten av mjølkekyrne står 

no i båsfjøs. Ombygging og nybygging til lausdrift av desse fører med seg eit 

investeringsbehov på over 20 milliardar kroner. Dette kjem til å føre med seg ei massiv 

nedlegging av mjølkebruk. Møre og Romsdal Bonde-og Småbrukarlag krev at Noreg skal ha 

same krava som i EU, krav om lausdrift berre ved nybygg, og at ein kan bygge båsfjøs til 

under 16 kyr også etter 2034. Vi støttar kravet om at det skal vere kalvingsbinge og lufting av 

kyr på båsfjøs frå 2024. 

 Inntekta i jordbruket må opp på reellt industriarbeidarlønnsnivå. Budsjettnemda for 

jordbruket må bruke reelle tal når dei bereknar inntekta. Det må vere økonomi og lønsemd i 

å drive små og mellomstore bruk. Investeringstilskot må i større grad kanaliserast til slike 

bruk. Nedlegginga av bruk må stoppast, produsentmiljøet forsvinn. Sjølforsyninga må opp på 

minst 50%, utan importert for. No har vi lavare sjølforsyning enn Japan og India. 

 Vi må få tilbake tak på støtteordningane. Kvoteordninga for mjølk må reviderast. Kvotetaket 

må senkast frå 900 000 liter til 450 000 liter, men ikkje med tilbakeverkande kraft.  

Nedskriving av pris på kraftfor må vekk, no er kraftforet billegare enn grovfor. Då må tilskot 

til grovfor og beite prioriterast. For dei første 150 da må det gjevast mest tilskot, og ein må 

vurdere pyramidetilskot for grovfor. Sau og storfe er drøvtyggarar som kan nytte meir 

grovfor. Ytinga pr ku går då ned, noko som gir fleire kalvar, betre helse for kyrne og større 

kjøtproduksjon.  

Tilskotet til mjølkekyr av dei norske landrasane må aukast monaleg, talet på mjølkekyr av 

desse rasane minkar raskt. Små kyr beiter meir effektivt, registrering utført av TINE har vist 

at kyr av Vestlandsk fjordfe tar opp like mange foreiningar i utmark pr. kg levandevekt som 

NRF tar opp på kulturbeite.  

Det må gjerast eit krafttak for å få opp lønsemda i sauehaldet. Tilskota til små og 

mellomstore sauebruk må opp, så dei får ei inntekt til å leve av. Norsk Bonde-og 

Småbrukarlag har fått gjennomslag for eit pyramidetilskot i mjølkeproduksjonen. Ei liknande 

ordning må innførast i sauehaldet. No når marknaden ser ut til å kome i balanse, må prisen 

på lam og sau raskt opp. Arbeidet med å fremje sal må prioriterast i alle ledd. Fokus på lokal 

mat på lokale fornybare ressursar. 

 Det må på nytt innførast mål for økologisk jordbruk, 20% av den dyrka jorda må drivast 

økologisk i 2025. Dette må gjerast for å demme opp for importen, som aukar raskt. TINE må 

pressast til å hente økomjølk over heile landet, f.eks. får ingen på vestlandet levere økologisk 

mjølk no. Økologiske småskalaprodusentar med grønsaker, frukt og bær o.l. må få høgare 

tilskot. Det same må andelslandbruk få, dei skaper forståing mellom bønder og forbrukarar 

Sau, geit og storfe på kulturbeite og i utmark held vedlike gamalt kulturlandskap. Over heile 

landet går slikt kulturlandskap tapt. Ein monaleg auke i beitetilskot er naudsynt for å hindre 

dette. Seterdrift er landbruket sitt beste utstillingsvindauge. Talet på setrar er no under 800, 

som er meir enn ei halvering på 20 år. Dette er ein driftsmåte som berre kan drivast av 

mindre og mellomstore bruk, og mister vi fleire av desse bruka står vi i fare for å miste ein 
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tusenårig tradisjon. Det må gjevast meir tilskot til seterdrift, og det må gjevast 

investeringstilskot til restaurering av gamle og bygging av nye setrar.  

Talet på rovdyr må ned, Stortinget må halde seg til dei vedtekne bestandsmåla. 

Vedtatt på årsmøte 16.mars 2021. Tas med i styret sitt  vidare arbeid inn mot 

jordbruksforhandlingane og i dialog med forvaltning. 

 

 
Vedtatt på årsmøte 16.3.21 

              

                                                                        Kortreist aksjon i Batnfjorden mai 2021.  Foto: Sæther 
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                 Stein Brubæk på Landsmøtet 2021 

 

Uttaler vedtatt på  landsmøte i NBS 2021 

NORSK MAT PÅ NORSKE RESSURSER. 

Landsmøtet i Norsk Bonde- og Småbrukarlag krever at det i landbrukspolitikken stimuleres til at det 

skal lønne seg å produsere norsk mat på norske ressurser. 

Norge har en av verdens laveste selvforsyningsgrader med 34%. Årets stortingsvalg har resultert i at 

vi har et Storting hvor flertallet ønsker å heve dette til minst 50 %. Det krever sterke krav om radikale 

endringer i landsbrukspolitikken.  

FAO uttaler at dersom alle land endrer sitt landbruk i en agroøkologisk retning vil det bli et kraftfullt 

bidrag til å redusere global sult og fattigdom. Forenklet betyr det at Norge skal forsøke produsere sin 

egen basismat på egne fornybare ressurser. Norsk Bonde- og Småbrukarlag krever at Norge 

iverksetter nødvendige tiltak for at Norge bidrar til å nå de av FN’s bærekraftsmål som omhandler 

sult og fattigdom.  

Med bare 3 % dyrka jord, men over 50% av vårt landareal som beiteland, må politikken sikre at den 

dyrkajorda som egner seg å produsere menneskemat som korn og grønsaker, gjennom 

virkemiddelbruk, stimulerer til dette og ikke til dyrefor. Drøvtyggerne må finne sin hovednæring fra 

gras og beiter på de marginale areala og i utmarka.  

Norsk Bonde- og Småbrukarlag sine prioriteringer skal i kommende Jordbruksforhandlinger ha fokus 

på at det skal lønne seg å produsere mat til vår egen befolkning på våre egne ressurser.  

 

Møre og Romsdal Bonde- og Småbrukarlag 

 

HJELP TIL FLERE BØNDER  FOR Å NÅ DET BETALINGSVILLIGE MARKEDET. 

I Norge er samvirkeorganisasjonene gitt et stort ansvar til å bidra til at norske landbruksvarer 

kommer ut i det norske markedet og til lik pris for bonden. Samvirket er viktig for norsk landbruk. 
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Men samvirket et også underlagt rammevilkår og må samarbeide med aktører som har et helt annet 

perspektiv: billigst mulig.  

Samtidig øker den delen av markedet som er villig til å betal betydelig høyere pris dersom de får den 

matvaren de etterspør og som er produsert på den måten de ønsker. Norsk Bonde- og Småbrukarlag 

har bidratt til å utvikle flere møtepunkter hvor bønder og forbrukerne kan treffes og hvor sporbarhet 

og produksjonsmåte kan formidles. (Vsp-MAT,  Bondens Marked og Reko-ringer). 

Bondeopprøret har satt fokus på at de senere års struktur-utvikling har resultert i betydelige 

stordriftsulemper gjennom leide melkekvoter, leiejord, mye kjøring mellom areal og produksjonssted 

og investeringer som en følge av dette. Utviklingen har ikke gitt bonden nødvendig inntektsutvikling. 

Samtidig har samvirkene en politikk som stimulerer til færre og større bruk med færrest mulige 

hentepunkter.  

Skal denne utviklingen endres kan vi risikere at leiejord langt i fra driftsenheten ikke brukes. Norsk 

Bonde- og Småbrukarlag må utvikle en politikk som stimulerer til at det blir mulig å ta opp igjen disse 

arealene som selvstendige bruk, samt å gi flere bønder av små og middelstore bruk en bedre 

inntjening ved å nå de betalingsvillige markedene. Vi treng et nytt verdiskapingsprogram!! 

Lokalmatsatsinga er 20 år og har nå kommet til et nytt nivå. Vi treng et nytt program med fokus på 

samarbeidstiltak og mindre og lokale samvirker som kan ta ut i markedet spesielle kvaliteter av kjøtt 

og melk (grasfora, økologisk, kyst, fjell, kortreist….etc.)  

Landsmøtet i Norsk Bonde- og Småbrukarlag ber om at det arbeides med å etablere et nytt 

verdiskapingsprogram mat , fase 2, med fokus på samarbeidstiltak. 

 

 Møre og Romsdal Bonde og Småbrukarlag 

 

                   

                                                     Utsendingane  frå Møre og Romsdal på Landsmøte 2021 
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PRESSEMELDING 

FYLKESÅRSMØTE I SMÅBRUKARLAGET. 

Møre og Romsdal Bonde og Småbrukarlag holdt digitalt årsmøte tirsdag 16. mars 2021 med  godt 

oppmøte fra hele fylket. Fra NBS sentralt deltok styremedlem Kjell Erik Brandstadmoen, som også 

sitter i  forhandlingsutvalget. Og i tillegg ny assisterende generalsekretær Vilde Haarsaker. 

Den faglige diskusjonen dreide seg om de kommende  jordbruksforhandlingene og rammevilkår i 

jordbruket. Lausdriftskrav, kvotetak og strukturendringene i landbruket var også tema som opptok 

deltakerne. Fylkeslaget ble oppfordret til å jobbe mot bedre returordninger for rundballeplast og 

gode tilskottsordninger for solcellepanel på fjøstak og andre større driftsbygninger 

Gjenvalg på  Stein Brubæk fra Gjemnes som fylkesleder og Bent Konrad Moen , Fræna, som 

styremedlem. Vibeke Evensen fra Sykkylven kom inn som ny i styret. Med  i styret ellers er Ingvild 

Hansen Nystad fra Nordal/Fjord og Kristian Ormset fra Aure. 1. vara er Marie Teigland, Molde 

(Nesset).  

«Kontinuitet kan være bra» sier fylkesleder Stein Brubæk. «Selvsagt har alle styrer godt av å få inn 

nye tanker. Men vi har så bred kontaktflate og faglig nettverk at vi er trygge på å klare fornye oss. 

Styret er glad for at medlemmene synes være så fornøyde med arbeidet vi har gjort at vi har fått 

fornya tillit. Vi skal bruke vår erfaring og jobbe hardt for bøndene i Møre og Romsdal som i grunnen 

også vil komme alle forbrukere til nytte.»  

 

Angvika 20.mars 2020 

Stein Brubæk 

Fylkesleder i Møre og Romsdal Bonde- og Småbrukarlag 

 

MØRE OG ROMSDAL PÅ LANDSMØTET FOR NORSK BONDE OG 

SMÅBRUKARLAG. 

Landsmøtet i Norsk Bonde- og Småbrukarlag (NBS) ble avholdt på Gardermoen 

30. og 31. oktober 2021.  Møre og Romsdal hadde 7 utsendinger.  

Landsmøtet hadde mest fokus på ny landbrukspolitikk fra en ny regjering, og 

landbruks- og matminister Sandra Borch hadde en av sine første møter som 

minister med landbruksnæringa. Sjelden har en minister blitt møtt med så stor 

applaus som når hun la frem regjeringa sine mål med norsk landbruk.  

Støre-regjeringa ønsker å øke norsk selvforsyning til minst 50 % og tette 

inntektsgapet mellom bønder og andre grupper i løpet av 4-6 år. I tillegg ønsker 

man å produsere mat på norske ressurser, som betyr å gjøre det lønnsomt å 

bruke norsk gras, fra inn- og utmark.  
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Dette er en seier også for Norsk Bonde- og Småbrukarlag som i minst 30 år har 

fokusert på det uheldige med at vi importerer så store mengder med mat og 

innsatsfaktorer til vår matproduksjon. I en årrekke var NBS alene om å kritisere 

soyaimporten til norsk kraftfor. Nå er alle kritiske til dette og leter etter et 

alternativ. NBS har også stått mye alene om å fokusere på å gjøre det lønnsomt 

å ta i bruk utmarka til produksjon av både kjøtt og melk gjennom utmarksbeiter 

og setring. Nå har vi en regjering som nettopp peker på disse ressursene.  

Dette var også hovedinnholdet i fylkesleder Stein Brubæk sitt innlegg i 

generaldebatten. Måla for regjeringa er i stor grad sammenfallende med NBS 

sin politikk. Nå må NBS være synlig og tilbyder med ferdigsnekra virkemidler for 

nettopp å nå disse måla.  

Møre og Romsdal Bonde- og Småbrukarlag hadde 2 forslag til uttalelser som 

begge ble enstemmig vedtatt. 

Vi fikk også flere av våre medlemmer valgt til ulike posisjoner. Ingvild Hansen 

Nystad representerer Midt-Norge i valgkomiteen mens Ragnhild Godal ble valgt 

inn i Kvinneutvalget og Runa Godal Tunheim ble valgt inn i Ungdomsutvalget.  

16.november 2021 

Stein Brubæk 

 

 

                                

                                                 Feststemte Landsmøtedeltakere frå Møre og Romsdal 2021. 
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Høyringsbrev : 

 

KOMMENTARER TIL REGIONALT TILTAKSPROGRAM FOR MØRE OG ROMSDAL VASSREGION. 

Møre og Romsdal Bonde- og Småbrukarlag viser til teamsmøte om regional vassforvaltningsplan for 

Møre og Romsdal 20. januar 2021. 

Hovedutfordringa for landbruket er om spredning av husdyrmøkk skjer mest mulig i vekstsesongen.  

Plana viser til RMP (Regionalt miljøprogram) og støtte til bønder som klarer å spre møkk før 10. 

august. Plana viser til behovet for økte bevilgninger til tiltaket.  

Møre og Romsdal Bonde- og Småbrukarlag støtter dette. Vi vil likevel peke på at RMP har mange 

andre viktige tiltak som ikke må bli en salderingspost for behov for øket bevilgninger til tidlig 

spredning, men at ordningen får tilført nye friske midler. 

Vi vil likevel peke på at det største problemet knytta til å spredning til rett tid og under gunstige 

værforhold for å hindre avrenning til vassdrag, er bruksstrukturen som har utviklet seg i de siste 30 

åra. Landbrukspolitiske endringer innen kvoteregelverket for melk har gjort at kvotene gjennom salg 

og leie er samlet på stadig færre bruk. Dette har resultert i utstrakt leie av areal. Selv om kvoter kan 

flyttes så kan ikke jorda det, hvor kvoten opprinnelig høsta grovfor fra og hvor møkka ble spredd på.  

Dagens bruksstruktur har derfor gjort at husdyrmøkk transporteres svært langt. Mengden av 

husdyrmøkk på enkeltbruk er mangedoblet og avstanden til spredeareal opp til flere mil. Bruk med 

100 kyr får ikke flere dager med gunstige spredeforhold enn et bruk med 20. Derimot har små og 

mellomstore bruk jorda i nærheten av driftsbygninga som gjør at spredning er mulig å gjennomføre 

rasjonelt og klima/miljøvennlig også i forhold til avrenning til vassdrag. 

Møre og Romsdal Bonde- og Småbrukarlag vil derfor hevde at det viktigste virkemiddelet for å bedre 

vasskvalitet som en følge av avrenning fra landbruket ligger til landbrukspolitikken. Vi ber Møre og 

Romsdal Fylkeskommune merke seg denne sammenhengen. Møre og Romsdal Bonde- og 

Småbrukarlag støtter kravet om økte bevilgninger for tidlig spredning av husdyrmøkk men vil også be 

Møre og Romsdal Fylkeskommune bidra til å endre bruksstrukturen i en mer miljøvennlig retning 

gjennom sine innspill til de årlige jordbruksforhandlinger.  

 

Angvik 21. januar 2021  

For styret i Møre og Romsdal Bonde- og Småbrukarlag 

Stein Brubæk   -  Fylkesleder 
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Til Statsforvaltaren i Møre og Romsdal 

Innspel til høyring om nasjonale instruks RMP-ordninga 

Søknadsprosessen : 

 Det må  arbeidast for at info til brukarane kjem på lik linje med Produksjonstilskuddet  og ikke berre 

er overlate til den enkelt kommune. Da kan det bli tilfeldig om det når frem. Dette utgjer store 

summar for mange bønder og  det må legges stor vekt på at ein når frem.  

Tilskudd brattlendte teiger: 

Strengare differensiering av brattlendttilskot som igjen kan  auke lønnsemnda for dei mest 

brattlendte teigane, der traktordrift ikkje er mogleg. 

 Stimulere til beiting i utmark: 

Auka satsing på tiltak for betre utnytting av utmarksbeite(gjerding,gjeting,både fysisk og digitalt Gps-

sporing,radiobjøller,nofence mm) 

Viser til ein rapport frå Agrianalyse om forslag til ulike tiltak etter sveitsisk modell  i verdsarvområda 

for å styrke bl.a beiting. Liknande tiltak kan og brukast utanom 

verdsarvområda.https://www.agrianalyse.no/getfile.php/135114-

1571988522/Dokumenter/Dokumenter%202019/Rapport%2010-

2019%20Vestnorsk%20fjordlandskap_tillegsbestilling_10_9_2019.pdf   

Setring:  

 Vi er ueinig i at krav for minimum mjølkemengd pr. døgn på seter vart auka  til 45liter(ku) og 

25liter(geit) i 2020. Dette vart ifølge instruksen  gjort for å vere tilpassa Tines leverandørvilkår. 

Minimumsmengda må istaden vere tilpassa bevaringsverdige husdyrrasar, grasforing (lite eller ikkje 

kraftfor) og ta høgde for at mjølkemengda fell frametter laktasjon og frametter beitesesong.  

 

Møre og Romsdal bonde og småbrukarlag 

v/Eli Sæther  - fylkessekretær. 

 

Innlegg på et møte i Grønn forskning i regi av Norsøk 

DYREVELFERD. 

Å forstå dyrs velferd er ikke så enkelt. Vi har en tendens å se det fra en menneskelig side….og ikke 

sette oss tilstrekkelig inn i dyra sine naturlige behov og instinkter. Men det er uansett krevende. Jeg 

vil anta at det kan sammenlignes litt med oss mennesker og de ulike referanser vi har. En person som 

har bodd hele livet på Manhatten vil definere VELFERD OG LIVSKVALITET ganske annerledes enn en 

som har vokst opp på landsbygda i Norge. 

I tillegg kan jeg forestille meg at det er ikke så enkelt å måle velferd hos dyr…..kommunikasjonen blir 

litt annerledes.  

https://www.agrianalyse.no/getfile.php/135114-1571988522/Dokumenter/Dokumenter%202019/Rapport%2010-2019%20Vestnorsk%20fjordlandskap_tillegsbestilling_10_9_2019.pdf
https://www.agrianalyse.no/getfile.php/135114-1571988522/Dokumenter/Dokumenter%202019/Rapport%2010-2019%20Vestnorsk%20fjordlandskap_tillegsbestilling_10_9_2019.pdf
https://www.agrianalyse.no/getfile.php/135114-1571988522/Dokumenter/Dokumenter%202019/Rapport%2010-2019%20Vestnorsk%20fjordlandskap_tillegsbestilling_10_9_2019.pdf
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Hvert dyreslag vil jo ha ulik adferd, behov og krav til velferd men jeg vil fokusere på storfe og 

melkeku siden dette er elefanten i rommet. En av de største utfordringer fremover blir definert å 

være løsdriftskravet og de investeringsbehov som må til for at alle båsfjøsa skal få bistand til å bygge 

om før 2034.  

Men jeg lurer på om vi ikke har gått oss litt bort og fått tunnellsyn i forhold til ha som skjer i 

forbindelse med slike ombygginger sett i forhold til kua sin naturlige adferd og behov på andre 

områder.  

Ingen er vel imot at kua skal få gå fri i stedet for å stå bundet opp i 7-8 mnd. Men er konsekvensene 

av løsdriftskravet alltid god dyrevelferd? 

Slike investeringer ender ofte med en utbygging med flere dyr og krav til økt ytelse og inntjening for å 

dekke denne kostnaden. Og løsdrift er IKKE alltid det samme som beting. Mange fjøs bygges uten 

tilhørende beitemuligheter. Det er gitt mange unntak og mange fjøs har bare en lufteplass. Selv der 

hvor kua slipper ut på gress så hevder jeg at det sjelden er tilstrekkelig areal til at kua finner nok mat 

ute. Hovedforing skjer fortsatt inne. Bør det stilles krav om X antall mål pr ku det skal bygges fjøs til 

og pr måned det gis beitetilskudd til? 

Dersom man sammenligner ei melkeku sitt liv med hvordan vill kveget lever bør man få noen tanker 

på hva god dyrevelferd er. Hva med flokkinstinkt og vandrebehov? Det er ikke vanskelig å skjønne at 

en høytytende ku vegrer seg å gå ut i terrenget når man ser hvor vanskapet store jur disse har. Å gå 

med slike jur er ikke vanskelig å forestille seg kan være ubehagelig. 

Er det et velferdsproblem når gjennomsnittsalderen på ei melkeku er 4,5 år? Vi vet tilfeller med de 

gamle norske landrasene som beiter i seterlandskap som blir både 15 – 20 år. Noen driftsformer er jo 

innrettet mot kjøttproduksjon og at dyra IKKE skal bli gamle. Det er normalt at dyra slaktes i ung 

alder. Men i den grad at melkekua blir slakta tidlig som følge av produksjonssykdom er det vel et 

dyrevelferdsproblem. Fra bondens side bør det klart være et mål å ha en god melkeku langst mulig.  

Til nå har fokuset fra dyrevernere og forbrukere vært å få bort båsfjøs til fordel for løsdrift for å 

forbedre dyrevelferden. Jeg tror at fremover, når det blir satt sterkere fokus på konsekvensene så blir 

det like stor fokus på de forholda jeg har vært innom. Vi må vite mer om kua sitt reelle behov som 

kua har og være forberedt.  

5. september 2021   Stein Brubæk 
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Kronikk  

FORBRUKERNE VIL HA LOKAL OG SPORBAR MAT MEN HVORFOR VIL IKKE 

BØNDENE PRODUSERE?  

Under årets juletorg i Trondheim hadde Bondens Marked en egen gate som besto av ca 30 telt. Noen 

sto der hele perioden, 17 dager, mens andre sto der bare en periode. Det var derfor samlet om lag 50 

produsenter i løpet av perioden. 

En dag tok jeg en uoffisiell opptelling blant de 30 og fant ut at under 50 % av tilbyderne var bønder! 

Og enda færre var bønder som solgte eller videreforedla egne råvarer.  

Nå er ikke jeg ute etter å snevre inn hvem som kan få være medlem av Bondens Marked. Jeg tror at 

jo flere jo bedre salg for alle så sant man er ærlige mot forbrukeren. Mangfold og konkurranse er 

stort sett et gode. Det gir et større utvalg for kundene, skaper større interesse og mer besøk og det 

kan utvikle og forbedre kvaliteten hos produsentene. Det er selvsagt også hyggelig at «BONDE»  er et 

begrep som gir god reklame og at mange ønsker å stå under denne merkevaren selv om de ikke er 

bønder. Bare synd at bønder i så liten grad har oppdaget det!  

Det er godt å oppleve at kundene gjerne vil handle direkte fra produsent; bonde eller ikke. Dette er 

et bevis for at stadig flere forbrukere har krav til den maten de spiser som de ikke får svar på ved å se 

på en etikett eller ved å velge en merkevare i en butikk. De vil møte produsenten og har spørsmål 

som bare produsenten kan svare på.  

Etter å ha vært lokalmatprodusent i 25 år og deltatt i Bondens Marked siden starten i 2003 har jeg 

likevel noen tanker om utviklingen. Jeg blir vel med rette anklaget for å ha for mye fokus på lokalmat 

mens jeg er tillitsvalgt og leder i Møre og Romsdal Bonde- og Småbrukarlag. Men tro meg…..jeg har 

sloss for den vanlige bonden i snart 20 år på ulike arenaer. I hvert fall har jeg forsøkt etter beste 

evne…..men med aktører som Norges Bondelag, Samvirkeorganisasjonene og ikke minst Staten som 

sterke deltakere og av og til motstandere, så står man ganske ribba uten virkemidler for å få til en 

forbedring som kommer store deler av landbruket til gode.  

Med rette hevdes det at lokalmat ikke vil redde norsk landbruk. Det mener heller ikke jeg. Vi må ha 

en passelig blanding av volumprodusenter og lokalmatprodusenter. Men hva en «passelig blanding» 

skal være tror jeg ikke noen i dag har det endelige svaret på. Når man derfor gjennom de årlige 

«lønnsforhandlinger» for landbruket, jordbruksforhandlingene.  har så vanskelig å lykkes med å bidra 

til inntektsøkning for den store massen av bønder, er det derfor meningsfylt å jobbe med et felt hvor 

man har få motstandere og hvor man kan oppnå bedre økonomi for bonden: nemlig lokalmat. 

Jeg får mange frustrerte bønder i tale som ikke skjønner hvordan de skal få tid til å videreforedle 

egne råvarer. De har gjort som lenge gjeldende politikk har lagt opp til: investert, bygd ut, leid mer 

jord, kjøpt/leid melkekvote, produserer mer…. men har ikke fått den økonomiske gevinsten de hadde 

forventet. De har selvsagt ikke tid til å ta seg av foredlingen. Vi har riktignok noen gode eksempler på 

volumprodusenter som har satset på å foredle egne råvarer. Men da må man ta høyde for å bli 

arbeidsgiver. En bonde med en viss produksjon har selvsagt ikke tid og kompetanse å stå for både en 

foredling samt salg og markedsføring. Derfor må man skaffe seg ansatte og ikke alle bønder ønsker 

det.  

Men kanskje kan en del bønder med fordel redusere volumet og ta en større andel av verdiskapinga 

ved selv å ta over foredlinga. Om man ser råvareprisen til bonde i historisk perspektiv så fikk en 

melkeprodusent 49 % av literprisen i butikk i 1985. I 2010 var denne andelen nedi 29 %....og jeg tror 
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den nå nærmer seg 25 %. Tilsvarende utvikling har også prisen for kjøtt hatt. Ved å redusere 

produksjonen vil en bonde kunne redusere tidsbruk og kostnader til jordleie, leie av kvote, kanskje 

bruk av kraftfor og kunstgjødsel til fordel for eget grovfor, gjødsel  og beite. Men da trengs en ny 

tankegang og en annen fokus. Bort fra volum og ytelse……til fordel for reduksjon av kostnader, 

utnytting av egne ressurser og lage en merkevare som gir høyere enhetspris, dvs økt netto.  

Jeg har stor forståelse for de bønder som ser med skrekk på å skulle markedsføre og selge egne 

produkter. Det er et nytt fag for norske bønder. Dette er en unødvendig angst etter min mening. Det 

er få områder innen landbruket hvor vi har så gode kompetansetilbud som innen lokalmat. Det er 

også få områder innen landbruket hvor man har så gode finansieringsordninger. Det er i hvert fall 

ingen områder innen landbruket hvor man møter så mange fornøyde kunder og forbrukere og får så 

gode tilbakemeldinger på at man er en viktig som bonde. Dette gjør noe med selvfølelsen i en 

situasjon hvor bønder ikke opplever det for ofte. Det er viktig for motivasjon og pågangsmot. 

Lokalmat er ingen enkel vei til lykke for alle bønder. Likevel mener jeg at langt flere bønder bør 

vurdere mangesysleriet i stedet for spesialisering og volumproduksjon. Ei bygd med 10 sauebruk som 

har hver 50 sau er ei bygd. Har vi derimot 2 sauebruk med 250 har man ingenting. Tilsvarende vil 

man ha ei bygd dersom 10 melkebruk hver har 15 kyr ……men et snaut lokalsamfunn om man har 2 

med 75 kyr. Dette påvirker sterkt landbrukets evne til å imøtekomme samfunnsoppdraget som 

matvaresikkerhet, kulturlandskap og levende bygder. Heltid eller deltid….alle bønder er like viktige.  

Innen lokalmat har man dessverre hatt alt for lite fokus på samarbeidstiltak. Hvert småbruk bør ikke 

ha sitt eget meieri…..man kanskje bygda kan gå sammen å etablere et reelt samvirke. Kanskje kan 

man også eliminere en del av de fagområda som en bonde føler han ikke behersker dersom man kan 

samarbeide med andre bønder.  

Lokalmat og mangesysleriet er å ta i bruk de ressurser som garden har, både menneskelige og 

naturgitte. Det må være en utfordring for landbrukets organisasjoner, rådgivningsapparat og ikke 

minst vårt politiske system å sikre at flere tar et kvalifisert valg som sikrer at landet tas i bruk og vi 

kan produsere så mye av maten vår som mulig basert på våre egne og fornybare ressurser. Da må vi 

har flere garder i drift og flere bønder. Det ER plass til flere lokalmatprodusenter.  

Angvik 6. januar 2021 

Stein Brubæk -Fylkesleder Møre og Romsdal BS 
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.  

 
Foto: Ragnhild Naug Aas 

 
KUlTURPRISEN TIL NORDDAL OG HERDALEN I 2021 ! 

Forslagsstiller var Møre og Romsdal Bonde og Småbrukarlag 

 

 

  

                                Fra utdelinga av prisen på Oetrines Gjestegiveri i Norddal. Foto:Eli Sæther  
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Lesarinnlegg  

DERFOR BRØT VI JORDBRUKSFORHANDLINGENE!! 

MARIA ANTOINETTE SOLBERG. 

«Hvorfor klage over at man ikke har brød når man kan spise kake» sa Maria Antoinette da det ble 

matmangel i Paris under revolusjonen. Slik så adelen på matkrisen. Vår egen statsminister Erna 

Solberg svarte på samme spørsmålet: «Vi kan vel spise smågodt og det som svømmer i mærene!» Slik 

ser verden ut fra den politiske eliten, vår regjering i 2021. 

Vi er fortsatt ikke ferdige med en pandemi som har skapt utfordringer vi knapt kunne se for oss bare 

for 2 år siden. Regjeringen har fått sterk kritikk for sin manglende beredskapsplanlegging. Det er 

selvsagt ikke enkelt å planlegge for det ukjente……men kanskje vi har lært at også det ukjente kan 

skje. Selv om vi har en regjering som i dag betrakter norsk matsikkerhet å være import og fri handel 

er det mange scenarier tenkelige hvor dette endres. Vi har opplevd før at mateksporterende land har 

stanset eksporten. Det kan skje noe både med produksjonskapasiteten, med viljen til å sende maten 

ut av landet eller selve transporten. 

Et land som Norge, hvor bare 37 % av maten produseres på egne ressurser er ekstremt sårbare i en 

slik situasjon. 3 av 10 melkebruk er nedlagt i Erna Solbergs regjeringsperiode. Selv om de resterende 

produsere nesten den samme mengden så skjer det i økende grad på importerte innsatsfaktorer. 

Likeså det som går i mærene.  

Det er utrolig dristig av regjeringen å IKKE lytte til bondeorganisasjonenes råd om hva som må til for 

at norske bønder ser seg i stand til å fortsette og produsere mat, flytte innsatsfaktorene over på våre 

egne og fornybare ressurser og ha økonomi til både å ha en normal arbeidsdag og muligheter til å 

investere for fremtida.  

Angvik 8. mai 21 

Stein Brubæk 

Fylkesleder i Møre og Romsdal bonde- og småbrukarlag 

 

Lesarinnlegg 

Statsforvalteren arrangerte et Landbruksmøte 7.des 2021. 

Møre og Romsdal Bonde og Småbrukarlag ble bedt om å lage et innlegg om hva vi tror landbruket i 

Møre og Romsdal vil se ut om 15 år. 

Her er vår visjon: 

LANDBRUKET I MØRE OG ROMSDAL I 2037  -OM 15 ÅR 

 Når vi skal forsøke beskrive landbruket i Møre og Romsdal om 15 år så velger vi å beskrive 

det vi HÅPER at landbruket i Møre og Romsdal har utviklet seg til.  
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Forutsetninger som er skissert i bestillingen på scenariet er i at vi skal se de i lys av 

lausdriftskrav og endra klima. Vi ønsker å utvide forutsetningene til også å omfatte 

Hurdalserklæringens mål om at vi skal ha minst 50 % selvforsyning med mat i Norge.  

Klimaendringene vil også medføre kravet om et mer klimavennlig landbruk. Vi vil da lene oss 

på anmodningen fra FAO -food and agriculture- om at alle land bør jobbe etter å utvikle sitt 

landbruk i en agroøkologisk retning, som et virkemiddel til å redusere global sult og 

fattigdom. Uten redusert sult og fattigdom vil det heller ikke bli bedring for klimaet. Og vi må 

forholde oss aktivt til hvor mye energi som brukes i landbruket og hvor den energien 

kommer fra… 

Agroøkologi har fokus på jordkvalitet, fruktbarhet i jorda også som grunnlag for  carbon 

binding, reint vann og rein luft og sunn mat. Man skal produsere sin basismat basert på 

lokale og fornybare ressurser uten å forringe produksjonsgrunnlaget. Dessuten har 

agroøkologien også et element om kulturell mat og matprodusentens økonomi.  

Alt dette vil kreve at vi tar all dyrkajorda i bruk i MR til å produsere mer mat. I dag er mellom 

10 – 20 % av dyrkajorda her i fylket ute av drift. Det vil bli slutt på dekk og diesel landbruket. 

Ergo må mye av leiejorda langt unna produksjonsenheten igjen bli tatt i bruk som egne bruk. 

Da må igjen økonomien styrkes, ikke minst for de som mister leiejord og dermed kvote. 

Råvarene må betales bedre og støttesystemet må tilpasses slik at det blir økonomisk 

fordelaktig igjen å bruke jorda til både små og store bruk. Og ikke minst beiter.  

Vi tror at løsdriftskravet vil få et annet innhold enn det er i dag hos de fleste. Det sier seg selv 

at større bruk, med flere dyr krever mye mer fra bonden for å få til reel beiting. Alt for 

mange nye og store løsdriftsfjøs HAR nok ingen reell beiting. Skal et melkebruk med 60 kyr 

og robot foreta en reell beiting i 2 mnd kreves det store arealer. I dag er det i realiteten 

lufting. Når kraftforet får en riktig og ikke subsidiert pris vil behovet for å få til en reell 

beiting øke sterk ikke minst i utmarka.  Det er ikke til å unngå at dyretettheten på 

beitearealet må gå ned og kanskje må vi ta mer ibruk de tradisjonelle kurasene som takler 

utmarka mye bedre enn de høytytende kyrne.  

Konsekvensene av løsdriftskravet slik vi ser det i dag er at det er at det i realiteten blir 

mindre beiting. Vi tror på en mer pragmatisk definisjon av løsdriftskravet. Bruk som f.eks. 

har kyr på beiter fra mai til oktober i utmark og/eller på setra vil bli definert som minst like 

bra med hensyn til dyrevelferd. Med bedre økonomi gjennom både råvarepris og tilskudd vil 

det bli økonomi også for mindre bruk til å foreta ombygging til løsdrift. Og så må vi ikke 

glemme at løsdrift ikke nødvendigvis er synonymt med robot… 

Vi tror at minst 30 % av maten vi konsumerer i 2037 er lokalt produsert med stor sporbarhet. 

Både forbrukerkrav og ikke minst transport med påfølgende klimafokus vil gi dette som et 

resultat. Dessuten må reiselivet finne seg nye konkurransefortrinn. Derfor har vi et Verdsarv 

meieri i Geiranger og et for økologisk melk i Sykkylven. Det vil være flere bygdemeieri som 

tar unna lokal melk og mer fokus på spesielle kvaliteter som grasfora, kystmelk, økologisk og 

setermelk. Spesielt alle de store og tunge reiselivsdestinasjonene i fylket har egne 

visningsmeieri. I tillegg til Geiranger snakker vi bl.a om Trollstigen (Åndalsnes) og 

Atlanterhavsveien.  
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Tilsvarende har vi flere bygdeslakteri som kan slakte og levere råvarer til viderforedling som 

også ivaretar spesielle kvaliteter med tanke på raser og foring.  

Antallet setrer har vokst til 100 og mange av de knytta opp til etablerte reiselivsbedrifter. 

Med større fokus på landbrukets samfunnsoppdrag og betydningen av et kulturlandskap 

som grunnlag for reiselivsnæringa er det lett å få til en sterk dreining av tilskuddene fra 

volum til klima og bærekraft.  

Vi har fortsatt selvsagt volum meieriene i Ørsta, Tresfjord og Elnesvågen. 

Deler av Møre og Romsdal har mye jord ute av drift, spesielt små arealer. Møre og Romsdal 

har et klima som er godt egnet til å produsere grønsaker. Vi tror og håper at det blir iverksatt 

tiltak slik at det blir lønnsomt å produsere grønsaker, frukt og bær på selv mindre arealer. 

Dette vil være et godt tiltak for bosetting, selvforsyningen og ikke minst kulturlandskapet i 

Møre og Romsdal. 

Vi tror at en sterkere fokus på sammenhenger mellom produksjonsmåte og sunn mat, klima, 

energibruk og regional verdiskaping så øker også viljen til å betale mer for maten. Kortreist, 

sunn og klimavennlig mat produsert også med tanke på internasjonal solidaritet blir vårt 

konkurransefortrinn. 

HÅPER VI…….  

 

  
All  jord i bruk og alle bruk i drift. Fra Teigen i Hågå ,Skeidsdalen Gjemnes 2021, Foto:HMV 
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                                                 Resultat 

 

                                                 2021             2020   

 DRIFTSINNTEKTER                           243 823            252 380 
-DRIFTSUTGIFTER                                              -179589           -190 570 

 =DRIFTSRESULTAT                                             64 233              61 810 

 

NETTO FINANSPOSTER                                                3               -  874                                           

 = ORDINÆRT RESULTAT                    64 236          60 936            
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                                          BALANSE 

 MØRE OG ROMSDAL BONDE OG SMÅBRUKARLAG     01.01.21 TIL 31.12.21 
 

Kontonr  Konto  
Inngående 

01.01.2021  
 

Utgående 

31.12.2021  

1500  Kundefordringer 10 054,91  6 054,91 

1901  Kontanter, NOK  1 253,00  0,00 

1920 
Møre og Romsdal Bonde og Småbrukarlag 

DRIFTSKREDITT (40500502330)  
48 065,04  109 968,35 

1920 
Møre og Romsdal bonde og Småbrukarlag 

BEDRIFTSKONTO (40502511655)  
10 957,34  16 357,34 

1950 
 Møre og Romsdal Bonde og Småbrukarlag 

SKATTETREKK (40500737214)  
1 678,68  3 077,68 

1 Eiendeler  72 008,97  135 458,28 

2050  Annen egenkapital  -70 964,84  -135 201,37 

2061 Uttak kontanter  0,00  1 253,00 

 Sum egenkapital -70 964,84  -133 948,37 

2600 Forskuddstrekk  -1 092,00  -2 515,00 

2771 Skyldig arbeidsgiveravgift  -2 856,97  -2 602,85 

2772  Skyldig finansskatt  326,00  0,00 

2785  Påløpt arbeidsgiveravgift ferielønn  197,93  204,93 

2930  Skyldig lønn  578,00  1 600,10 

2941  Skyldige feriepenger -7 996,84  -7 996,84 

2945  Utbetalte feriepenger  9 799,75  9 799,75 

 Sum gjeld (2100-2999)  -1 044,13  -1 509,91 

2  Egenkapital og gjeld  72 008,97  135 458,28 

 Udisponert resultat 0,00 0,00 0,00 

 

https://fiken.no/foretak/more-og-romsdal-bonde-og-smabrukarlag/kontoer/konto/1500?fra=01.01.2021&til=31.12.2021
https://fiken.no/foretak/more-og-romsdal-bonde-og-smabrukarlag/kontoer/konto/1901?fra=01.01.2021&til=31.12.2021
https://fiken.no/foretak/more-og-romsdal-bonde-og-smabrukarlag/kontoer/konto/1920:10001?fra=01.01.2021&til=31.12.2021
https://fiken.no/foretak/more-og-romsdal-bonde-og-smabrukarlag/kontoer/konto/1920:10001?fra=01.01.2021&til=31.12.2021
https://fiken.no/foretak/more-og-romsdal-bonde-og-smabrukarlag/kontoer/konto/1920:10002?fra=01.01.2021&til=31.12.2021
https://fiken.no/foretak/more-og-romsdal-bonde-og-smabrukarlag/kontoer/konto/1920:10002?fra=01.01.2021&til=31.12.2021
https://fiken.no/foretak/more-og-romsdal-bonde-og-smabrukarlag/kontoer/konto/1950:10001?fra=01.01.2021&til=31.12.2021
https://fiken.no/foretak/more-og-romsdal-bonde-og-smabrukarlag/kontoer/konto/1950:10001?fra=01.01.2021&til=31.12.2021
https://fiken.no/foretak/more-og-romsdal-bonde-og-smabrukarlag/kontoer/klasse/1?fra=01.01.2021&til=31.12.2021
https://fiken.no/foretak/more-og-romsdal-bonde-og-smabrukarlag/kontoer/konto/2050?fra=01.01.2021&til=31.12.2021
https://fiken.no/foretak/more-og-romsdal-bonde-og-smabrukarlag/kontoer/konto/2061?fra=01.01.2021&til=31.12.2021
https://fiken.no/foretak/more-og-romsdal-bonde-og-smabrukarlag/kontoer/konto/2600?fra=01.01.2021&til=31.12.2021
https://fiken.no/foretak/more-og-romsdal-bonde-og-smabrukarlag/kontoer/konto/2771?fra=01.01.2021&til=31.12.2021
https://fiken.no/foretak/more-og-romsdal-bonde-og-smabrukarlag/kontoer/konto/2772?fra=01.01.2021&til=31.12.2021
https://fiken.no/foretak/more-og-romsdal-bonde-og-smabrukarlag/kontoer/konto/2785?fra=01.01.2021&til=31.12.2021
https://fiken.no/foretak/more-og-romsdal-bonde-og-smabrukarlag/kontoer/konto/2930?fra=01.01.2021&til=31.12.2021
https://fiken.no/foretak/more-og-romsdal-bonde-og-smabrukarlag/kontoer/konto/2941?fra=01.01.2021&til=31.12.2021
https://fiken.no/foretak/more-og-romsdal-bonde-og-smabrukarlag/kontoer/konto/2945?fra=01.01.2021&til=31.12.2021
https://fiken.no/foretak/more-og-romsdal-bonde-og-smabrukarlag/kontoer/klasse/2?fra=01.01.2021&til=31.12.2021
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Revisjon av årsregnskapet 

Regnskapet er revidert og revisjonsrapport blir lagt fram for årsmøtet.  
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Kontingentsatsene for 2022 for medlemskap i Norsk Bonde- og Småbrukarlag: 

 

1. Grunnkontingent (G) Kontingentsats kr. 999,- Støttemedlemskap, og for de med veldig 

liten produksjon. 

2. Lav kontingent (L) Kontingentsats kr. 2.350,- 

3. Mellomkontingent (M) Kontingentsats kr. 3.750,- 

4. Høy kontingent (H) Kontingentsats kr. 5.600,- 

5. Topp kontingent (T) Kontingentsats kr. 6.650,- 

6. Verdiskapingsmedlem(V) Kontingentsats kr. 1.350,- Betales av medlemmer som ikke er 

direkte involvert i primærnæringen men som direkte eller indirekte har interesse og nytte av å 

støtte NBS. 

7. Ungdomsmedlemskap (U) Kontingentsats kr. 645,- Betales av ungdom under 30 år uten 

landbruksproduksjon. 

8. Ungdomsmedlemskap (U) Kontingentsats kr. 300,- Betales av ungdom under 25 år 
uten landbruksproduksjon. 
9. Andelslandbruk (A) Kontingentsats kr 725,- 

I tillegg kommer ekstrakontingent kr.100 til Møre og Romsdal bonde og småbrukarlag. De som 

melder seg inn etter 1.juli betaler halv kontingent første året. 

 Innmeldingsskjema og  tabell for forholdet mellom produksjonsomfang og kontingentsatser for å 

finne ut hvilken kontingentsats du skal betale finner du på www.smabrukarlaget.no .  Er du i tvil 

om hvilken kontingentsats du skal stå på, ta kontakt med lokallag eller fylkeslag der du bor eller 

sekretariatet på tlf: 22 00 59 10.  Du kan også sende e-post til medlem@smabrukarlaget.no hvis 

du har spørsmål rund dette.  

       De som melder seg inn etter 1. November betaler kontingent for påfølgende år. 

 

http://www.smabrukarlaget.no/
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ADRESSELISTE LOKALLAG 

AVERØY BS :                                          ingrid.o.uthaug@himolde.no Ingrid Oline Uthaug, tlf. 938 56 874 

RINDAL/SURNADAL BS:                       per.oddbjorn@gmail.com ; Per Oddbjørn Røkkum, tlf. 943 24  105                                                                                                         

FRÆNA BS:                                              bekomoen@frisurf.no Bent K Moen tlf.951 63 529 

GJEMNES OG TINGVOLL BS:                obn@online.no     Olav Bjørn Nilssen tlf 997 26 356 

HALSA BS:                                                tunvals@gmail.com Lars Olav Tunheim tlf. 909 41 191 

NESSET BS:                                              lyster.maskin@gmail.com   Martin Lyster tlf. 994 95 492  

SYKKYLVEN BS:                                       nilss.drablos@gmail.com Nils Sigurd Drabløs tlf. 909 89 109 

ULSTEIN/HAREID/HERØY/SANDE BS:    gunmar@mimer.no Gunmar Grimstad tlf. 957 87 862 

VANYLVEN BS:                                       audun.kvalsvik@gmail.com   Audun Kvalsvik tlf. 481 90 751 

RAUMA/VESTNES BS:                          seaindian2004@yahoo.no Helge Øverås, tlf 959 01 020 

VOLDA/ØRSTA BS:                                stine-rist@hotmail.com Stine Rist tlf.952 25 895 

NORDDAL BS:                                         mhr@mimer.no Marit Rønneberg tlf. 994 13 868 

AURE BS :                                                kristian@ormset.no  Kristian Ormset  tlf.928 67 402 

FREI BS:                                                   post@prestmyra.no  Endre Hånde   tlf. 416 64 775 

SUNNDAL BS: (Kontaktpersoner)       k-oevrev@online.no   Krister Øvrevik tlf.  913 10 204 

                                                                  tove.orsund@gmail.com  Tove Ørsund 

EIDE BS:                                      kontakt fylkeslaget 

STRANDA BS:                               kontakt fylkeslaget 

SMØLA BS:                                             kontakt fylkeslaget  

 

 

 

KONTAKT FYLKESLAGET 

Fylkesleiar: STEIN A. BRUBÆK    stein359@gmail.com       tlf. 915 63 259 

Fylkesseketær : ELI K. AALBU SÆTHER    moreogromsdal@smabrukarlaget.no   tlf. 984 98 838  

 Rovviltkontakt: ELI K.AALBU SÆTHER      elikristin59@gmail.com  
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-Er du ikkje medlem av Norsk bonde og småbrukarlag? 

   Du finn innmeldingsblankett på www.smabrukarlaget.no 

 

 

 

 

 

 

               

                     Takk til alle som har som har støtta arbeidet vårt 

                                 med annonsar i årsmeldinga ! 

http://www.smabrukarlaget.no/

